
ZAPISNIK 

 

s druge sjednice Upravnog odbora Hrvatskoga meteorološkog društva 
 održane 26. rujna 2005. s početkom u 10 sati u DHMZ-u, Grič 3, Zagreb 

 
Upravni odbor: Alica Bajić, Višnja Vučetić, Duško Kraljev, Davor Nikolić, Sonja 
Vidič, Zvjezdana Bencetić Klaić i Zvonko Žibrat 

Sud časti: - 

Nadzorni odbor: Alen Sajko 

Uređivački odbor HMČ:Vesna Đuričić 

Ispričani: Marjana Gajić-Čapka, Antun Marki i Ivan Ljuština 
 

Dnevni red: 
 

1. Prihvaćanje zapisnika sjednice Upravnog odbora od 15. lipnja 2005. 
2. Tekuće aktivnosti 
3. Prijedlog za održavanje okruglog stola o školovanju meteorološkog kadra 
4. Djelatnost Europskog meteorološkog društva 
5. Razno 

 
Dnevni red je prihvaćen bez izmjena. 
 
Ad. 1 
Zapisnik je prihvaćen bez primjedbi. 
 
Ad. 2) 
Predsjednica HMD-a Alica Bajić izvijestila je o poslovima koji su obavljeni nakon 
izborne skupštine 15. lipnja 2005. godine. Održan je primopredajni sastanak na kojem 
je novoj predsjednici, tajniku i blagajniku predana dokumentacija i ostali materijali 
HMD. Zapisnik sa izborne skupštine je poslan svim članovima društva. Završena je 
procedura promjene potpisnika HMD u registru udruga RH (rješenje je stiglo u drugoj 
polovici rujna). Na tavanu ispred prostorija OOT postavljena su dva manja i 
ispražnjen jedan veliki ormar gdje će se postupno premjestiti arhiva HMD. Izašao je 
HMČ broj 40, u kojem su objavljeni radovi sa ICAM konferencije održane u Zadru, a 
očekuje se da bi u roku od mjesec dana izašao i broj 39, pa bi se oba broja slala 
zajedno korisnicima. 

Ostaje provjeriti ugovor sa ISKON-om za WEB stranicu, obaviti promjenu potpisa u 
banci da se može raspolagati sredstvima na računu društva. 
 
Ad. 3 
Na adresu društva stigao je prijedlog Šumarske i drvodjeljske škole iz Karlovca za 
održavanjem okruglog stola o školovanju meteoroloških tehničara. Prilog je poslao i 
Geofizički zavod, a vezano uz primjenu Bolonjskog procesa u visokom obrazovanju. 
Predloženo je da se osnuje radna grupa koja bi pripremila okrugli stol u sastavu Alica 
Bajić, Sonja Vidič, Mladen Matvijev, Zvjezdana Bencetić Klaić, Katarina Stanković i 
Davor Nikolić. Za moderatora i voditelja okruglog stola predložena je Sonja Vidič. 



Nakon rasprave zaključeno je da bi se okrugli stol održao na Geofizičkom zavodu 10. 
studenog 2005. (četvrtak) s početkom u 18 sati. Prvi sastanak radne grupe trebao bi 
biti okvirno od 8. do 12. listopada, a cijelog Upravnog odbora 25. ili 26. listopada. 
Obavijest i poziv na okrugli stol trebalo bi poslati članovima HMD-a, organizacijama 
koje zapošljavaju meteorologe (DHMZ, aerodromi, vojska, hidrografski institut), 
Šumarskoj školi u Karlovcu, Ministarstvu znanosti, obrazovanja i športa, tiskovinama 
koje prate tu problematiku, HINA, Dobro jutro Hrvatska. Radna grupa treba prikupiti 
podatke iz svojih organizacija o dinamici i broju zapošljavanja meteoroloških 
tehničara (i meteorologa) u zadnjih nekoliko godina. 
 
Ad. 4 
Predsjednica HMD Alica Bajić izvjestila  je prisutne o radu Europskoga 
meteorološkog društva koji se prvenstveno provodi na razini komiteta i to:   

• Komitet za nagrade – u posljednjih nekoliko godina dodijeljene su tri nagrade 
hrvatskim mladim znanstvenicima za sudjelovanje na međunarodnim skupovima i 
inozemnim znanstvenicima su odobrene su tri nagrade za sudjelovanje na 
ICASM2005 u Zadru.  

• Komitet za medije (predstavnik HMD-a Zoran Vakula) – vrlo su aktivni i na 
ICAM/EMS2005 u Utrechtu predstavnik Komisije za medije WMO-a objavio je 
izdavanje publikacije koja daje upute za prezentaciju meteorologije u medijima 
(primjerak je kod Lovre Kalina). 

• Komitet za publikacije – odustalo se o izdavanja znanstvenog meteorološkog 
časopisa, redovito će se izdavati Newsletter u elektronskom izdanju na web stranici 
EMS.      

• U komitetu za organiziranje stručnih i znanstvenih skupova – svake godine se 
organizira EMS konferencija i po potrebi sudjeluje u suorganizaciji drugih 
konferencija 

• Komitet za obrazovanje (predstavnica HMD-a Marina Grčić) – radi se na katalogu 
ECTOM (European catalogue for training opportunities in meteorology)  

• Komitet za akreditacije (predstavnik Tomislav Kovačić) – pokrenut je postupak za 
jedinstvenom sustava akreditiranja za profesionalno djelovanje u meteorologiji te su 
nacionalne meteorološka društva dobila upitnik o svojoj zainteresiranosti i 
očekivanom načinu akreditacije na koji HMD još nije odgovorilo. UO HMD je 
razriješio Tomislava Kovačića i kao novu predstavnicu imenovao Sonju Vidič. O 
tome će predsjednica HMD Alica Bajić obavijestiti EMS. 

Od svih predstavnika Komiteta EMS-a zatražit će se izvještaj o dosadašnjem radu. 
 
Ad. 5 
UO HMD odobrio je sredstva za pokrivanje troškova akcije Brački povjetarac u 
iznosu 2500 kn. – organizacija stručnog izleta mladih motritelja.  

Primljena je obavijest o održavanju seminara za urednike časopisa koji će se održati 
14. i 15. listopada u Zagrebu. S obzirom da glavna urednica HMČ Vesna Đuričić te 
dane nije u Zagrebu zaključeno je da seminaru prisustvuje Davor Nikolić Seminar je 
besplatan. 

Davor Nikolić treba provjeriti u Statutu Društva treba li raspisati natječaj za urednika 
HMČ i Uređivačkog odbora. 



UO HMD primio je u članstvo Ognjena Feita i Ivu Kavčić.  
Glavna urednica HMČ Vesna Đuričić obavijestila je o izlaženju Časopisu i 
problematici financiranja. Naglašeno je da za sljedeći broj 41 treba prikupiti članke i 
članovi.  
 

Dogovoreno je da se organizira jednodnevni stručni izlet na agrometeorološku postaju 
Križevci i radarski centar Bilogora. Izlet je predviđen za 22. listopada 2005.  
 

Sastanak završio u 12.30 sati, a sljedeća sjednica UO održala bi se krajem listopada 
2005. 
 
 
Zapisnik vodio: 
 
Davor Nikolić 
 
Zagreb, 26.9.2005. 


